
Rada Miasta Racibórz

Protokół Nr XXXVIII/21
z sesji Rady Miasta Racibórz 

z dnia 22 grudnia 2021 r. 

Obrady rozpoczęto 22 grudnia 2021 o godz. 15:00, a zakończono o godz. 23:24 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 23 członków. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.

Numery podjętych uchwał:

1. Uchwała Nr XXXVIII/542/2021 w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Miasta Racibórz do 
roku 2030.

2. Uchwała Nr XXXVIII/543/2021 w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Przedsiębiorczości 
Miasta Racibórz do roku 2027+.

3. Uchwała Nr XXXVIII/544/2021 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/522/2021 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 27 października 2021r. w sprawie przyjęcia Programu współpracy Miasta 
Racibórz z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na 2022 rok.

4. Uchwała Nr XXXVIII/545/2021 w sprawie zobowiązania do zapewnienia warunków do 
osiedlenia się na terenie Miasta Racibórz rodzinie polskiego pochodzenia zamieszkałej w 
Republice Kazachstanu przez okres nie krótszy niż 2 lata.

5. Uchwała Nr XXXVIII/546/2021 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
zabudowanej, położonej w Raciborzu przy ul. Starowiejskiej 50.

6. Uchwała Nr XXXVIII/547/2021 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/291/2016 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 28 września 2016 r. w sprawie organizacji wspólnej obsługi przez Zespół 
Obsługi Placówek Oświatowych w Raciborzu z późniejszymi zmianami.

7. Uchwała Nr XXXVIII/548/2021 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/292/2016 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 28 września 2016 r. w sprawie statutu Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych
w Raciborzu z późniejszymi zmianami.

8. Uchwała Nr XXXVIII/549/2021 w sprawie zmiany Uchwały Nr XI/179/2019 Rady Miasta 
Racibórz z dnia 30 października 2019 r. w sprawie nadania Statutu Młodzieżowej Rady Miasta 
Racibórz.

9. Uchwała Nr XXXVIII/550/2021 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok.
10. Uchwała Nr XXXVIII/551/2021 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
11. Uchwała Nr XXXVIII/552/2021 Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2022 rok.
12. Uchwała Nr XXXVIII/553/2021 w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.
13. Uchwała Nr XXXVIII/554/2021 w sprawie zmiany Uchwały Nr I/8/2018 Rady Miasta Racibórz

z dnia 21 listopada 2018 r. w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady Miasta 
Racibórz.

14. Uchwała Nr XXXVIII/555/2021 w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia. 
15. Uchwała Nr XXXVIII/556/2021 w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia. 
16. Uchwała Nr XXXVIII/557/2021 w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia.
17. Uchwała Nr XXXVIII/558/2021 w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia.

Uczestnicy sesji z ramienia urzędu miasta i jednostek organizacyjnych miasta:

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy
 Zastępca Prezydent Miasta Dawid Wacławczyk
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 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Miejski Konserwator Zabytków Maria Olejarnik 
 Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska
 Radca Prawny Marek Harz

1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, głosowanie ewentualnych zmian.

 Otwarcia XXXVIII sesji dokonał Przewodniczący Rady Miasta Racibórz Marian Czerner, 
powitał zebranych radnych, prezydenta miasta i jego zastępców oraz Poseł na Sejm RP Gabrielę
Lenartowicz, a także zaproszonych gości i pracowników urzędu oraz lokalne media. Następnie 
poinformował, że sesja jest nagrywana i transmitowana. Dalej odczytał treść Postanowienia Nr 
72/2021 Komisarza Wyborczego w Bielsku – Białej III  z dnia 15 grudnia 2021 r. w sprawie 
obsadzenia mandatu radnej przez Panią Irenę Joannę Białuską, a następnie przeprowadził akt 
ślubowania nowej radnej, w ten sposób, że odczytał tekst roty ślubowania: "Wierny 
Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego 
sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej 
mieszkańców.", a wywołana radna Irena Białuska na stojąco wypowiedziała słowa "ślubuję - 
tak mi dopomóż Bóg". 
Przew. RM Marian Czerner stwierdził następnie, że aktualnie na sesji jest obecnych 22 radnych,
Rada jest więc władna do podejmowania uchwał. 
Dalej przekazał, że do zawiadomienia o zwołaniu sesji został dołączony porządek obrad i 
zapytał, czy są do niego wnioski bądź uwagi. Dodał, że na komisji budżetu, której jest 
członkiem, był głosowany wniosek o nieprocedowaniu Uchwały w sprawie utworzenia parku 
kulturowego pod nazwą „Park Kulturowy Serce Starego Raciborza”. 

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że prezydent miasta obiecał podjęcie decyzji w tym zakresie. 
Dodał, że jeżeli prezydent miasta tego nie uczyni to osobiście złoży ten wniosek.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że na komisji oświaty uchwała ta była procedowana i
uzyskała pozytywna opinię. Dodała więc, że jest zdziwiona opinią późniejszej komisji, tym 
bardziej, że uwagi zgłoszone na poprzedniej sesji zostały uwzględnione. 

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na chwilową nieobecność prezydenta miasta, zapytał czy 
ten temat był uzgadniany z zastępcami prezydenta. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk przekazał, że ewentualny wniosek może tylko 
złożyć prezydent miasta. Ze swojej strony dodał, że projekt ponownie był konsultowany oraz  
uwzględniono wnioski przedsiębiorców. 

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że polityka jest sztuką trudną, a naszym celem jest uzyskanie 
kompromisu. Dodał, że na sesji są 3 poważne sprawy do załatwienia i dlatego apelował o 
kompromis. Dodał, że jest gotowy zaczekać na decyzję prezydenta miasta. Uznał, że taki 
kompromis udało się wypracować w zakresie strategii i programu wspierania przedsiębiorczości
i uznaje, że taki sam kompromis uda się także wypracować w zakresie budżetu miasta na 2022 
rok. Dodał, że rzadko się spotyka, aby na jednej sesji procedować 4 tak ważne dokumenty.  

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że prezydent miasta przedłożył dzisiaj radnym projekt po
zakończonych konsultacjach, więc uznaje, że stanowisko prezydenta miasta jest tożsame z tą 
uchwałą po konsultacjach.  

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że przedsiębiorcy złożyli jeszcze pismo u prezydenta, pragnąc
przedstawić swoje wersje zewnętrznych form ogródków. Uznał więc, że sprawa ta jest warta  
poważnego podejścia. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska zwróciła uwagę, że na poprzedniej sesji długo dyskutowano o 
parku kulturowym. Temat jest żywy od dwóch lat, a przedsiębiorcy mieli od roku możliwość 
składania uwag. Zaapelowała więc o ten kompromis, który jest porozumieniem dwóch stron. 
Wskazała, że po ostatniej sesji zgłoszone uwagi zostały uwzględnione i nie można teraz tego 
zmieniać, tak jak chce tego tylko jedna ze stron.

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk wskazał, że problem jest natury czysto 
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formalnej. Dodał, że ten temat znalazł się na sesji nie dlatego, że prezydent tak sobie wymyślił, 
ale dlatego, że radni miesiąc temu podjęli decyzje o przesunięciu tematu. Dodał, że wpłynęło 
pismo przedsiębiorców, osoby te były wczoraj gośćmi prezydenta miasta, pokazując film z 
usytuowaniem takich ogródków, przy czym takie samo usytuowanie ogródków ma również 
Kraków i Wrocław. Dodał jednak, że to dalsza przyszłość po ewentualnej przebudowie Rynku. 
Na chwilę obecną przyleganie ogródków do fasad budynków jest niemożliwe. Wskazał jednak, 
że nie wyklucza się to z zapisami uchwały.     

 Radna Anna Szukalska przekazała, że klub radnych zgłaszał uwagi na temat powielenia w 
uchwale zapisów zarządzenia i nie uzyskano wyjaśnienia.

 Radny Mirosław Lenk (Ad Vocem) przekazał, że chodzi o przyjęcie najlepszych rozwiązań. 
Dodał jednak, że z kompromisu tak naprawdę nikt się zbytnio nie cieszy, każdy musi trochę 
odpuścić.  Następnie złożył formalny wniosek o zdjęcie tego punktu z porządku obrad. 
Następnie mając na uwadze przybycie na sesję prezydenta miasta zapytał o jego decyzję.  

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że proceduralnie sprawa się już rozstrzygnęła, 
więc radni sobie z tym poradzą. 

 Przew. RM Marian Czerner mając na uwadze, że dyskusja już się odbyła, zarządził głosowanie 
wniosku formalnego radnego Mirosława Lenka.
Głosowano wniosek w sprawie:
wycofania z porządku obrad Uchwały w sprawie utworzenia parku kulturowego pod nazwą 
„Park Kulturowy Serce Starego Raciborza”. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Justyna 
Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (7)
Leon Fiołka, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna 
Tomaszewska, Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Ludmiła Nowacka

 Następnie Przew. RM Marian Czerner przekazał i poddał pod głosowanie wniosek prezydenta 
miasta i komisji rady o dokonanie zmian w porządku obrad. 
Głosowano wniosek w sprawie:
uzupełnienie porządku obrad o następujące punkty, materiały i projekty uchwał: 1) 
Autopoprawka do projektu Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 r. - do pkt. 13. 
2) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej – po pkt.13. 3) Autopoprawki 
1 i 2 do projektu Uchwały Budżetowej Miasta Racibórz na 2022 r. oraz autopoprawka do 
projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej - do pkt. 14 i 15. 4) Uchwała w sprawie zmiany 
Uchwały Nr I/8/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 listopada 2018 r. w sprawie ustalenia 
składów osobowych komisji Rady Miasta Racibórz. - po pkt. 15 5) Uchwała w sprawie 
pozostawienia petycji bez rozpatrzenia (10 punktów). 6) Uchwała w sprawie pozostawienia 
petycji bez rozpatrzenia (dodatkowe 3 punkty). 7) Uchwała w sprawie pozostawienia petycji 
bez rozpatrzenia (referendum). 8) Uchwała w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia 
(Spektrum). 9) Zmiana Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2021 rok.  
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (21)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł 
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Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, 
Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (1)
Jarosław Łęski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Piotr Klima

Rada przyjmując powyższe wnioski ustaliła następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji, przedstawienie porządku obrad, głosowanie ewentualnych zmian.
2. Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Uchwała w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Miasta Racibórz do roku 2030.
4. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Przedsiębiorczości Miasta Racibórz do 

roku 2027+.
5. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/522/2021 Rady Miasta Racibórz z dnia 27 

października 2021r. w sprawie przyjęcia Programu współpracy Miasta Racibórz z 
organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2022 rok.

6. Uchwała w sprawie zobowiązania do zapewnienia warunków do osiedlenia się na terenie 
Miasta Racibórz rodzinie polskiego pochodzenia zamieszkałej w Republice Kazachstanu przez 
okres nie krótszy niż 2 lata.

7. Uchwała w sprawie powołania Rady Muzeum w Raciborzu na lata 2022-2025.
8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej, położonej w 

Raciborzu przy ul. Starowiejskiej 50.
9. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/291/2016 Rady Miasta Racibórz z dnia 28 

września 2016 r. w sprawie organizacji wspólnej obsługi przez Zespół Obsługi Placówek 
Oświatowych w Raciborzu z późniejszymi zmianami. 

10. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/292/2016 Rady Miasta Racibórz z dnia 28 
września 2016 r. w sprawie statutu Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych w Raciborzu z 
późniejszymi zmianami.

11. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XI/179/2019 Rady Miasta Racibórz z dnia 30 
października 2019 r. w sprawie nadania Statutu Młodzieżowej Rady Miasta Racibórz. 

12. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok.
13. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej
14. Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2022 r.:

1) odczytanie opinii Komisji Rady Miasta i wniosków radnych,
2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach,
3) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie,
4) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

15. Uchwała w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.
16. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr I/8/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 listopada 

2018 r. w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady Miasta Racibórz. 
17. Uchwała w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia (10 punktów).
18. Uchwała w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia (dodatkowe 3 punkty).
19. Uchwała w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia (referendum).
20. Uchwała w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia (Spektrum).
21. Zmiany Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2021 rok. 
22. Plan Pracy Rady Miasta Racibórz na 2022 rok.
23. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
24. Wolne wnioski i informacje.
25. Zakończenie sesji.

 Przew. RM Marian Czerner oddał głos obecnej na dzisiejszej sesji Gabrieli Lenartowicz – Poseł
na Sejm RP. 
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 Poseł na Sejm RP Gabriela Lenartowicz przedstawiła radnym kwestie związane z budżetem 
państwa i przedsięwzięciami, które dotyczą raciborzan. Na początek zwróciła uwagę na sprawę 
obniżenia subwencji oświatowej przeznaczonej na nauczanie języka mniejszości, w 
przeważającej więc mierze nauki języka niemieckiego. Dodała, że efekt będzie taki, że ten 
obowiązek dalej będzie ciążył na samorządach, ale z mniejszą subwencją. Następnie zwróciła 
uwagę na ustawę, która podzieliła środki finansowe na poszczególne służby mundurowe. Na 
koniec złożyła życzenia z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia.   

 Radny Marcin Fica przekazał informację, że w dniu 16 stycznia 2022 r. w kościele farnym 
odbędzie się uroczysta msza św. o rychłą beatyfikację Ofki Piastówny. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk przekazał, że w niedzielę odbył się pierwszy 
charytatywny koncert na rzecz Hospicjum. W koszu dostarczonym do urzędu są pierniki 
upieczone przez wolontariuszy, jest tam też puszka, do której można jeszcze składać datki na 
hospicjum.     

2. Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji Rady Miasta Racibórz.

 Przew. RM Marian Czerner zarządził głosowanie protokołu z poprzedniej sesji, 
uwzględniającego drobne korekty zgłoszone przez niego i radnego Jarosława Łęskiego.  
Głosowano w sprawie:
przyjęcia protokołu z XXXVII sesji Rady Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (22)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima,
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, 
Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, 
Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Anna Ronin

3. Uchwała w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Miasta Racibórz do roku 2030.

 Przew. RM Marian Czerner poprosił o zaprezentowanie zmian strategii wprowadzonych po 
komisjach w formie autopoprawki.  

 Pan Marcin Baron reprezentujący zespół autorski InnoCo sp. z o.o. z Gliwic przedstawił zmiany 
zaproponowane w autopoprawce prezydenta miasta, które w tekście jednolitym zostały 
przedłożone radnym.     

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały. 

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że Komisja RGBiF po dyskusji pozytywnie zaopiniowała 
projekt przedmiotowej uchwały wraz z autopoprawkami prezydenta miasta, ale też wraz z 
wnioskiem dotyczącym wykreślenia ze strategii dzielnicy mieszkaniowej Nowe Miasto 
(Nadodrze). 

 Radny Marcin Fica zapytał czy możliwe jest dopisanie do strategii nowego sformułowania bez 
konsultacji. 

 Pan Marcin Baron wyjaśnił, że ten zapis nie został dopisany, bo był już w wersji jaka poszła do 
konsultacji. Dodał, że zapis był już w kluczowej wersji wysłanej dla uzyskania oceny 
oddziaływania na środowisko. 
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 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że najlepiej porównać to na podstawie dokumentów 
przedłożonych radnym.   

 Radny Marcin Fica wskazał, że chodzi o zapis ze strony 66. 
 Pan Marcin Baron przedstawił radnym zapis przedłożony radnym w pierwotnej wersji. 
 Radny Marcin Fica następnie zwrócił uwagę na potrzebę zapisania w strategii likwidacji, a nie 

tylko ograniczenia niskiej emisji do 2030 roku.
 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk przekazał, że strategia odzwierciedla stan 

rzeczywisty, bo jest to tylko ograniczenie niskiej emisji, ponieważ niska emisja nie dotyczy 
tylko palenisk domowych.       

 Przew. RM Marian Czerner przyznał, że nie da się do 2030 roku całkowicie zlikwidować 
niskiej emisji. Słowo ograniczanie jest więc właściwe. 

 Radny Marcin Fica wskazał następnie na pewną sprzeczność zapisu o wspieraniu 
przedsiębiorców przy braku zmian planów zagospodarowania przestrzennego. Dalej zapytał, ile 
zostało złożonych wniosków o zmiany planów i studium.

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk poprosił, aby trzymać się dyskusji na temat 
dokumentu. Dodał, że brano pod uwagę aktualnie obowiązujące dokumenty planistyczne.  

 Pan Marcin Baron przekazał, że jest to zapis przeniesiony wprost z raportu z 2019 r.   
 Radny Marcin Fica wskazał następnie, że w autopoprawce nie został uwzględniony wniosek 

komisji budżety w zakresie wykreślenia ze strategii zapisów dotyczących dzielnicy 
mieszkaniowej. Dalej zapytał o inne lokalizacje budownictwa mieszkaniowego. Dodatkowo 
zgłosił potrzebę wykreślenia z tego dokumentu nazwy Park Zachodni. Zapytał też jeszcze o 
lokalizacje przystanku kolejowego Racibórz Ostróg i Racibórz Południe.

 Zastępca Prezydenta Dominik Konieczny wskazał, że większość z tych spraw była omawiana 
na ostatniej komisji, na której radny Marcin Fica chyba nie był obecny.  Dodał, że w temacie 
terenów pod budownictwo mieszkaniowe wszystkie dane są dostępne na ESIM-ie. 

 Radny Marcin Fica uznał, że w takim razie do strategii należy dopisać, że przedsięwzięcia są do
wglądu w ESIM-e.

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że w autopoprawce prezydent nie wycofał się z zapisów 
dotyczących dzielnicy mieszkaniowej Nowe Miasto (Nadodrze). Dodał, że zgłoszone poprawki 
będą więc głosowane osobno. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że nie jest członkiem komisji budżetu. Następnie zaproponował, 
aby w przedsięwzięciu strategicznym w P.1.3.3 – wykreślić zapis „Unii Racibórz” i pozostawić 
zapis dotyczący rozwoju infrastruktury sportowej miasta.

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk przekazał, że zapis ten był konsultowany ze 
środowiskiem sportowym. Podnoszono wówczas kwestie infrastruktury sportowej Unii 
Racibórz. Dodał, że chodzi też o kierunek wskazany przez radę odnoszący się do zakupu 
terenów pod boisko. 

 Radny Marcin Fica wskazał, że chodzi o to, aby ten obiekt był dostępny dla wszystkich 
środowisk piłkarskich.

 Pan Marcin Baron poprosił, aby zawsze czytać cały zapis celu. Uznał więc, że jedno nie 
wyklucza drugiego.  

 Radny Marcin Fica wskazał na temat zagospodarowanie lewego brzegi Odry na odcinku 
śródmiejskim i mapkę, na której zaznaczono również tereny prywatne. 

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że jest to temat tożsamy z osiedlem nadodrzańskim.
 Radny Marcin Fica zapytał o lokalizację centrum przesiadkowego. 
 Zastępca Prezydenta Dominik Konieczny odnosząc się do wcześniejszych pytań o przystanki 

kolejowe przekazał, że zadania te są zadaniami rezerwowymi wpisanymi w program 
przystankowy realizowany przez PKP PLK. W zakresie dworca PKP jest planowana 
przebudowa tylko na terenach należących do PKP. 

 Radny Marcin Fica zapytał czy w planie zagospodarowania przestrzennego są ujęte te 
przystanki, czy też będzie musiała nastąpić zmiana planu. 

 Zastępca Prezydenta Dominik Konieczny  przekazał, że nic mu nie wiadomo, aby przystanki 
należało wpisywać do planu zagospodarowania przestrzennego.
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 Radny Mirosław Lenk przekazał, że ta dyskusja jest potrzebna, mimo że wydaje się być 
uciążliwa. Dalej podziękował prezydentowi i autorom za uwzględnienie większości uwag 
radnych. Następnie zgłosił dodatkowe, następujące poprawki: dopisać w przedsięwzięciu 
P.1.1.1 ul. Łąkową oraz zmienić zapis w przedsięwzięciu P.1.3.3 wykreślając słowa Unia 
Racibórz pozostawiając zapis o infrastrukturze sportowej Raciborza. 
Dodał, że prezydent miasta może te poprawki też jeszcze sam wprowadzić.   

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk przekazał, że w zakresie ul. Łąkowej właściwe
będzie jak zostanie to przegłosowane jako poprawka radnych. 

 Przew. RM Marian Czerner odnosząc się do poprawki w zakresie Unii Racibórz wskazał, że 
dotychczasowy zapis można by różnie interpretować. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk przekazał, że jeżeli nie ma formalnych 
przeszkód to można przyjąć, że zgłosi to prezydent w ustnej autopoprawce.

 Radny Mirosław Lenk zgłosił kolejną poprawkę odnoszącą się do przedsięwzięcia P.2.1.2 gdzie
ofertę hal na wynajem pod działalność należy zastąpić zapisem "utworzenie Raciborskiego 
Parku Przemysłowego”.

 Pan Marcin Baron przekazał, że poprawka ta jest powiązana z programem wsparcia 
przedsiębiorców i konsekwencją dokonania tej poprawki będzie potrzeba poprawki w drugim 
programie. 

 Radny Mirosław Lenk uznał, że nadrzędna uchwałą jest strategia, więc składa teraz tą 
poprawkę. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk wskazał, że jest to całkiem nowe 
przedsięwzięcie.

 Przew. RM Marian Czerner uznał, że lepszym rozwiązaniem będzie wykreślenie tego 
przedsięwzięcia.

 Radny Mirosław Lenk uznał, że nie będzie to rodziło potrzeby powtarzania całej procedury, 
gdyż cel jest szeroki. Dodał, że zawsze się o tym mówiło i dziwi się, że teraz chce się z tego 
wycofać.

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk przekazał, że nie jest to wycofywanie się, ale 
są to kwestie proceduralne.    

 Pan Luk Palmen z zespołu autorskiego przekazał, że nie jest to moment na dopisanie ambitnych
celów, bo one oddziałują na otoczenie. Istnieje też ryzyko, że na poziomie nadzoru wojewody 
będzie to kwestionowane. Uznał, że można do tego powrócić przy aktualizacji strategii. 

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że prościej jest więc to wykreślić niż zmieniać.  
 Radny Mirosław Lenk przekazał, że się tym nie zgadza. Dodał, że w sytuacji, gdy nie można 

nic zmienić, to można to tylko odrzucić.
 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk przekazał, że chodzi o to, że prezydent na taka 

poprawkę nie może się zdecydować, ale Rada może to przegłosować, ponosząc to ryzyko. 
Wskazał, że zapis można różnie interpretować. 

 Przew. RM Marian Czerner uznał, że warto wprowadzić rozszerzenie tego punktu.
 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk przekazał, że zgoda jest na wykreślenie tego 

punktu.
 Radny Marcin Fica zapytał co w warunkach środowiskowych było wpisane przy okazji zapisu o

wynajmowaniu hal.
 Przew. RM Marian Czerner uznał, że w tej chwili nie sposób tego określić szczegółowo.
 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk przekazał, że w sytuacji wykreślenia tego 

punktu nie ma sensu rozwijanie dalej tego. 
 Radna Anna Szukalska odniosła się do projektów podanych na str. 52. Zapisano tam 

potencjalny projekt dotyczący zagospodarowania Pl. Długosza. Wskazała jednak, że jest to 
kluczowy projekt prezydenta miasta, poprosiła więc o wyjaśnienie tego. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że zapis mówi o potencjalnych możliwościach 
tego typu terenów. Trudno jednak odnosić się w strategii do aktualnych prac związanych z 
danym miejscem. 

 Radna Anna Szukalska przekazała, że na konkretną odpowiedź radni czekają już bardzo długo, 
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słysząc cały czas to samo. 
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy wskazał, że radni zawsze mogą ten zapis w tym dokumencie 

wykreślić. 
 Radna Anna Szukalska wskazała, że po 3 latach kadencji radni nadal nie dowiedzą się nic 

nowego w tym temacie.
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy wskazał, że dyskutując na tej zasadzie jest zdziwiony, że 

radna Anna Szukalska nie podnosi wielu innych aspektów.  
 Przew. RM Marian Czerner poprosił, aby zadawać konkretne pytania i tak samo odpowiadać 

bez rozwodzenia się na dodatkowe kwestie.
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że przychyla się do zdania przewodniczącego.
 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że nie odnosi się to tylko do jednej osoby, ale do 

wszystkich biorących udział w tej dyskusji.  
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy poprosił by Zastępca Prezydenta Dawid Wacławczyk 

przybliżył radnym wątek pojawienie się tego zapisu w strategii. 
 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk przekazał, że zapis z potencjalnym projektem 

zagospodarowania Pl. Długosza znaczy tylko tyle co ten zapis. Oznacza to tylko tyle, że jest 
powszechna zgoda, że chcemy ten plac zagospodarować, bo pozwala na to plan, jest zgoda rady
i mieszkańcy i eksperci to zauważają. 

 Przew. RM Marian Czerner zapytał co było zamysłem wprowadzenia zapisu o halach na 
wynajem. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk przekazał, że zapis ten został przecież 
wykreślony.

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że nie zostało to w żaden sposób wykreślone. Zastępca 
Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk przekazał, że temat wypłynął podczas prac zespołu 
eksperckiego. Dodał, że wskazywano, że jest takie zapotrzebowanie na Śląsku. Dodał jednak, że
jeżeli radni uważają, że jest to za mało szczegółowe to w ramach autopoprawki prezydent może 
to wykreślić. 

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że taki zamiar swego czasu padł ze strony klubu 
radnych, w którym uczestniczy. Uznał jednak, że zapis ten trzeba doprecyzować.  

 Radna Anna Szukalska zapytała co kryje się pod hasłem rozwoju Raciborskiego Centrum 
Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych - str. 61.

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk przekazał, że głos ten padł ze strony ekspertów
zajmujących się problemami społecznymi i polityką społeczną. 

 Pan Marcin Baron przekazał, że zapisy te należy czytać jako zapisy generalne, to kierunki a nie 
szczegółowe przedsięwzięcia. Dodał, że te kierunki wynikają z zadań samorządu.     

 Radna Anna Szukalska w kontekście celu dotyczącego rozbudowy tras rowerowych zapytała o 
realizację zadania zgłoszonego przez klub radnych w zakresie trasy rowerowej jako połączenie 
ul. Piotrowskiej z ul. Podmiejską, o to czy w ogóle zostały przeprowadzone rozmowy w 
rolnikami.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że przeprowadza się dużo rozmów 
z właścicielami gruntów. Odnosząc się ściśle do tego zadania to nie uważa, że jest to 
strategiczne zadanie, bo w tamtym rejonie występują inne możliwości skomunikowania 
dzielnicy. Dodał, że nie było to też podnoszone na etapie prac nad strategią.    

 Radna Anna Szukalska uznała, że wychodzi na to, że są pretensje o to, że radni w ogóle zadają 
pytania. Dodała, że taka postawa działa bardzo zniechęcająco. Następnie zapytała o plany i 
możliwości sfinansowania zagospodarowania żwirowni na Ostrogu.  

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy zapytał czy odpowiedź na to pytanie warunkuje przyjęcie tej 
strategii, czy też nie jest to pytanie na punkt wolne wnioski i zapytania, bądź na czas pracy 
zespołów eksperckich.

 Radna Anna Szukalska zapytała, czy z czegoś wynika jakie pytanie mogą paść, a jakie nie 
mogą. Dalej wskazała, że skoro są takie plany to radni chcieli by to wiedzieć. 

 Przew. RM Marian Czerner wskazał, że prezydent odpowiedział już pytaniem.
 Radna Anna Szukalska odnosząc się do indywidualnego podejścia do inwestorów z „10 
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Polowego” wskazała na plany nowego osiedla zlokalizowanego na terenach prywatnych. Dalej 
podniosła brak woli prezydenta do zmiany planu zagospodarowania przestrzennego. Zapytała 
więc czy w tej sprawie były prowadzone rozmowy z przedsiębiorcami, czy też jest to zmiana 
bez jakichkolwiek rozmów.    

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że były prowadzone rozmowy, głównie z jednym 
właścicielem, jednakże na dzień dzisiejszy nie zakończyły się żadną konkluzją.  

 Radna Anna Szukalska wskazała, że mieszkańcom chodzi bardziej o tanie mieszkania 
komunalne, a nie o drogie mieszkania, które wybuduje deweloper. Uznała, że przyjmując to co 
zapisano w strategii, bez znalezienia chętnego na zakup, miastu nic nie da. Zapytała więc jaki 
jest plan prezydenta. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że zależnie od tego czy ten zapis zostanie przyjęty 
w strategii czy też nie, będzie podejmował działania, albo dotyczące tego terenu, albo dotyczące
innych terenów. Dalej uznał, że głosy mieszkańców w fazie konsultacji dotyczyły jego zdaniem 
ogólnie mieszkań w mieście. Domniemaniem jest to, że może to dotyczyć mieszkań 
komunalnych. Dodał, że im większa jest podaż tym ceny są bardziej przystępne.   

 Radna Anna Szukalska uznała, że chodziło jednak o tanie mieszkania, cytując jednocześnie 
zapisy ze str. 40 strategii. Dalej zapytała autorów czy po roku będzie możliwa ewaluacja 
strategii.

 Pan Marcin Baron przekazał, że zasady te szczegółowo zostały opisane w ostatniej części 
dokumentu. Dodał, że jest to spójne z przyjmowanie raportu o stanie miasta, w związku z tym 
są zaplanowane coroczne przeglądy postępów prac.    

 Radna Anna Szukalska przekazała, że rozumie to tak, że dokument ten będzie można zmienić. 
 Pan Marcin Baron przekazał, że jest to dokument, który rada miasta przyjmuje i może w każdej 

chwili zmienić, oczywiście stosując procedurę ustawową. 
 Radna Anna Szukalska uznała, że zainteresowanie mieszkańców w konsultacjach nie było duże.

Dodatkowo wskazała, że do radnych wpłynęły dodatkowe głosy przedsiębiorców z ul. 
Nowomiejskiej w związku z tym zaproponowała wykreślenie zapisu 4.1.2, usunięcie zapisu 
Dzielnica mieszkaniowa Nowe Miasto (Nadodrze) z części projekty redefiniujące zachowania 
przestrzenne, zamiana ryciny 15 na rycinę, która ogranicza się do objęcia własności publicznej 
terenów określanych jako zagospodarowanie terenów lewego brzegu Odry, usunięcie z ryciny 
obszaru Dzielnica mieszkaniowa Nowe Miasto. Uznała, że da to czas, aby prezydent miasta w 
ramach dialogu z przedsiębiorcami wypracował konsensus.   

 Radny Marcin Fica zaproponował przerwę w obradach, tak aby poprawnie przygotować 
wnioski do przegłosowania. 

 Radna Magdalena Kusy wskazała, że tych wniosków nie wydaje się być dużo. 
 Przew. RM Marian Czerner zarządził 10 minutową przerwę. Przerwa od godz. 17:25 do godz. 

18:06. 
 Po przerwie Przew. RM Marian Czerner przedstawił i poddał pod głosowanie wcześniej 

zgłoszone wnioski:

1) wniosek w sprawie dodania w przedsięwzięciu strategicznym w P.1.1.1 - ul. Łąkowej.
Głosowano wniosek w sprawie:
dodania do strategii w C01.1 w przedsięwzięciu strategicznym w P.1.1.1 - ul. Łąkowej. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima,
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, 
Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
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2) wniosek w sprawie uzupełnienia zapisu przedsięwzięcia strategicznego P.2.4.2 o zapis "wraz 
z partnerami publicznymi i niepublicznymi".

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk wskazał, że to wynika z ustawy. 
Głosowano wniosek w sprawie:
wprowadzenia w CO2.4 uzupełnienia zapisu przedsięwzięcia strategicznego P.2.4.2 o zapis 
"wraz z partnerami publicznymi i niepublicznymi". 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (22)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (1)
Piotr Klima

3) wniosek, aby w przedsięwzięciu P.2.1.2 dopisać "w ramach Raciborskiego Parku 
Przemysłowego". 

 Radna Anna Wacławczyk wskazała, że jest to jak najbardziej zasadna inicjatywa, niemniej w 
związku z określoną procedurą jest ona ryzykowna, więc będzie głosować przeciw. 

 Radna Magdalena Kusy wskazała, że dyskusja o parku kulturowym trwa już ponad rok, a tutaj 
przedstawiono temat parku przemysłowego, o którym nic nie wiadomo i bez dyskusji ma zostać
to wpisane do strategii.

 Radny Mirosław Lenk wskazał, że temat został uzgodniony z zespołem autorskim i 
prezydentem miasta. Dodał, że te działania mieszczą się w celach kierunkowych, priorytetem 
może być wynajem hal, ale w ramach parku przemysłowego. Dodał, że rozwinie to przy 
głosowaniu programu wsparcia przedsiębiorców. 
Głosowano wniosek w sprawie:
dopisać w P.2.1.2 "w ramach Raciborskiego Parku Przemysłowego". 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (17)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk 
Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (3)
Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Leon Fiołka, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska

4) wniosek w sprawie wykreślenia zapisu P. 4.1.2, usunięcie zapisu Dzielnica mieszkaniowa 
Nowe Miasto (Nadodrze) z części projekty redefiniujące zachowania przestrzenne, zamiana 
ryciny 15 na rycinę, która ogranicza się do objęcia własności publicznej terenów określanych 
jako zagospodarowanie terenów lewego brzegu Odry, usunięcie z ryciny obszaru Dzielnica 
mieszkaniowa Nowe Miasto. 

 Radny Marcin Fica zapytał czy mapka terenów zielonych zostanie ograniczona tylko do 
międzywala.
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 Pan Marcin Baron przedstawił radnym ten fragment na mapie nr 15, w wersji uwzględniającej 
przedmiotowy wniosek. 
Głosowano wniosek w sprawie:
wykreślenia zapisu 4.1.2, usunięcie zapisu Dzielnica mieszkaniowa Nowe Miasto (Nadodrze) z 
części projekty redefiniujące zachowania przestrzenne, zamiana ryciny 15 na rycinę, która 
ogranicza się do objęcia własności publicznej terenów określanych jako zagospodarowanie 
terenów lewego brzegu Odry, usunięcie z ryciny obszaru Dzielnica mieszkaniowa Nowe 
Miasto. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (18)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (4)
Leon Fiołka, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Zuzanna Tomaszewska

 Przew. RM Marian Czerner zapytał czy prezydenta miasta chce zgłosić jeszcze jakąś 
autopoprawkę.  

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że mając na uwadze dyskusję zgłasza jeszcze 
ustną autopoprawkę dotycząca infrastruktury sportowej w przedsięwzięciu P.1.3.3 tak aby nie 
ograniczać się do jednego podmiotu, ale odnieść się do całej infrastruktury sportowej miasta.  

 Przew. RM Marian Czerner zarządził głosowanie przedmiotowej uchwały z uwzględnieniem 
pisemnej i ustnej autopoprawki prezydenta oraz przyjętych wniosków. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Miasta Racibórz do roku 2030 z 
uwzględnieniem pisemnej i ustnej autopoprawki Prezydenta Miasta i przyjętych wniosków. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (22)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Piotr Klima

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/542/2021 w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Miasta 
Racibórz do roku 2030.

4. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Przedsiębiorczości Miasta Racibórz do
roku 2027+.

 Przew. RM Marian Czerner poprosił o zaprezentowanie zmian w programie wprowadzonych do
dokumentu po komisjach w formie autopoprawki.  

 Pan Marcin Baron reprezentujący zespół autorski InnoCo sp. z o.o. z Gliwic przedstawił zmiany 
zaproponowane w autopoprawce prezydenta miasta, które w tekście jednolitym zostały 
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przedłożone radnym.
 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS nie opiniowała projektu 

przedmiotowej uchwały.
 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 

przedmiotowej uchwały.
 Radny Mirosław Lenk przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt 

przedmiotowej uchwały wraz z autopoprawką. Następnie w konsekwencji wniosku zgłoszonego
podczas procedowania strategii zgłosił wniosek, aby zamienić P.2.1.2 na "oferta hal na 
wynajem pod działalność gospodarczą w ramach Raciborskiego Parku Przemysłowego" i 
zamienić opis na "jest to oferta skierowana do przedsiębiorców prowadzących działalność 
gospodarczą jak również do przedsiębiorców rozpoczynających działalność gospodarczą, 
zwłaszcza do mikro, małych i średnich. Przedsięwzięcie rozumiane jest jako oferta uzbrojonych
terenów inwestycyjnych, infrastrukturą produkcyjną, magazynową i biurową, oferujące hale, 
magazyny i biura na wynajem, place składowe oraz tereny inwestycyjne pod lokalizację 
przedsiębiorstw.”. 

 Przew. RM Marian Czerner zarządził głosowanie wniosku.
Głosowano wniosek w sprawie:
zamienić P2.1.2 na "oferta hal na wynajem pod działalność gospodarczą w ramach 
Raciborskiego Parku Przemysłowego" i zamienić opis na "jest to oferta skierowana do 
przedsiębiorców prowadzących działalność gospodarczą jak również do przedsiębiorców 
rozpoczynających działalność gospodarczą, zwłaszcza do mikro, małych i średnich. 
Przedsięwzięcie rozumiane jest jako oferta uzbrojonych terenów inwestycyjnych, infrastrukturą 
produkcyjną, magazynową i biurową, oferujące hale, magazyny i biura na wynajem, place 
składowe oraz tereny inwestycyjne pod lokalizację przedsiębiorstw”. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (17)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Henryk 
Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (2)
Magdalena Kusy, Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Leon Fiołka, Jarosław Łęski, Anna Ronin, Zuzanna Tomaszewska

 Przew. RM Marian Czerner zapytał, czy należy jeszcze wnieść jakieś poprawki do programu w 
konsekwencji przyjęcia poprawek w strategii.

 Pan Marcin Baron w imieniu prezydenta miasta przedstawił ustną autopoprawkę programu, 
chodzi o dopisanie w zdaniu o powołaniu lokalnej organizacji turystycznej zapisu "wraz z 
partnerami publicznymi i niepublicznymi".

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Przedsiębiorczości Miasta 
Racibórz do roku 2027+ z uwzględnieniem autopoprawki pisemnej i ustnej Prezydenta Miasta i 
przyjętego wniosku. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima,
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
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Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, 
Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/543/2021 w sprawie przyjęcia Programu Wspierania 
Przedsiębiorczości Miasta Racibórz do roku 2027+.

 Przew. RM Marian Czerner podziękował zespołowi autorskiemu za aktywny udział w pracach  
komisji oraz sesji.

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk wskazał, że po raz pierwszy uchwalano 
strategię w tak szerokiej konsultacji z mieszkańcami oraz z głosem ekspertów i w ostatnim 
etapie z głosem rady miasta. Dziękując zespołowi autorskiemu podziękował również 
pracownikom Wydziału Rozwoju.     

 Radny Piotr Klima zapytał, ile miasto kosztowało to przedsięwzięcie. 
 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że pytanie to będzie można powtórzyć w wolnych 

wnioskach.

5. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/522/2021 Rady Miasta Racibórz z dnia 27 
października 2021r. w sprawie przyjęcia Programu współpracy Miasta Racibórz z 
organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2022 rok.

 Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska przekazała, że potrzeba 
uchwalenia tej zmiany jest konieczna, ponieważ w poprzedniej uchwale nie wpisano dat 
konsultacji, które oczywiście zostały przeprowadzane. Jednocześnie też rozszerzono zapis 
opisujący przygotowanie tego programu.  

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała pozytywnie 
projekt przedmiotowej uchwały.  

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/522/2021 Rady Miasta Racibórz z 
dnia 27 października 2021r. w sprawie przyjęcia Programu współpracy Miasta Racibórz z 
organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego na 2022 rok (po konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima,
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, 
Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/544/2021 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVI/522/2021 
Rady Miasta Racibórz z dnia 27 października 2021r. w sprawie przyjęcia Programu współpracy 
Miasta Racibórz z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność 
pożytku publicznego na 2022 rok.

6. Uchwała w sprawie zobowiązania do zapewnienia warunków do osiedlenia się na terenie 
Miasta Racibórz rodzinie polskiego pochodzenia zamieszkałej w Republice Kazachstanu 
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przez okres nie krótszy niż 2 lata.

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zobowiązania do zapewnienia warunków do osiedlenia się na 
terenie Miasta Racibórz rodzinie polskiego pochodzenia zamieszkałej w Republice Kazachstanu
przez okres nie krótszy niż 2 lata. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima,
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, 
Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/545/2021 w sprawie zobowiązania do zapewnienia warunków
do osiedlenia się na terenie Miasta Racibórz rodzinie polskiego pochodzenia zamieszkałej w 
Republice Kazachstanu przez okres nie krótszy niż 2 lata.

7. Uchwała w sprawie powołania Rady Muzeum w Raciborzu na lata 2022-2025. (punkt zdjęto
z porządku obrad)

 Radna Zuzanna Tomaszewska Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS
zaopiniowała pozytywnie projekt przedmiotowej uchwały.  

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że w przedmiotowej uchwale rada miasta zgłasza dwóch 
przedstawicieli. W projekcie uchwały zaproponowano tych kandydatów. Następnie zapytał czy 
ktoś z radnych miał możliwość zasiadania w tym gronie.  

 Radny Piotr Klima przekazał, że był członkiem rady muzeum w poprzedniej kadencji. Dodał, że
na ostatnim posiedzeniu rady muzeum, kiedy podsumowywano jej działalność zgłosił akces 
dalszej pracy w tym gremium. Dodał, że nie było negatywnych opinii i był przekonany, że z 
uwagi na jego aktywny udział w pracach rady, udział jego będzie doceniony. Dalej przekazał, 
że z przyjemnością podejmie się dalszej pracy w radzie muzeum. Dodał, że jego zdaniem w 
radzie muzeum jako przedstawiciel Rady Miasta powinien uczestniczyć radny.       

 Przew. RM Marian Czerner zapytał czy oprócz zgłoszenia radnego Piotra Klimy są inni radni 
chętni do pracy w radzie muzeum jako przedstawiciele rady miasta. Dodał, że jeżeli tych 
kandydatur będzie więcej, to każdą kandydaturę będzie należało przegłosować. Następnie 
zapytał czy osoby wymienione w projekcie uchwały jako przedstawiciele rady wyrazili zgodę, 
aby w tym gremium uczestniczyć.   

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk wyjaśnił, że członków do rady muzeum 
desygnują różne gremia, min. poprzednia rada muzeum i poprzednia rada muzeum desygnowała
już dwie osoby. Dodał, że miesiąc temu na komisji oświaty rozmawiano o tym, że radzie 
przysługują dwa miejsca. Umówiono się z przedstawicielami wszystkich klubów, aby takie 
ewentualne kandydatury zgłaszać. Takich kandydatur  nie zgłoszono. Dalej przekazał, że te 
przedstawione w projekcie uchwały osoby otrzymały poparcie klubów radnych i wyraziły też 
zgodę na pracę w radzie muzeum jako przedstawiciele rady miasta.  

 Radny Piotr Klima przekazał, że nie jest członkiem żadnego klubu radnych, więc należało też 
dotrzeć do niego, tym bardziej, że sprawował tą funkcje w poprzedniej kadencji. Dodał, że 
przypuszcza, dlaczego został zupełnie pominięty. Dalej stwierdził, że w tej sytuacji będzie 
ubiegał się o ten wybór. Zdecyduje o tym rada. Dodał, że postawa zastępcy Prezydenta Miasta 
Dawida Wacławczyka nie jest etyczna.  
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 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk poprosił, aby przewodniczący rady reagował, 
bo jest to wpisywanie w jego usta jakieś alternatywnej rzeczywistości.

 Radny Mirosław Lenk potwierdził, że pan prezydent do niego dzwonił i przedstawił te dwie 
kandydatury i przekazał, że klub radnych nie wnosił uwag do tych kandydatur, i że nie będą 
zgłaszać innych. Dodał, że w tej sytuacji radni muszą sami zastanowić się jak postąpić. Jeżeli 
będzie więcej niż dwóch kandydatów, to będą oni głosowani bez żadnej dyscypliny.     

 Radna Anna Szukalska, w imieniu klubu radnych przekazała, z ich klubem rozmowy nie było. 
 Przew. RM Marian Czerner uznał, że nie ma przeszkód, aby przedyskutować temat większej 

ilości kandydatur i wybrać te, które rada zaakceptuje. Na tą chwilę jest trzech kandydatów, a 
wybrać należy dwóch. 

 Radna Magdalena Kusy przekazała, że każdy z klubów ma przedstawiciela w komisji oświaty, a
ten temat był wtedy tam podjęty i była prośba o zgłoszenie chętnych osób. Uznała więc, że 
Klub radnych Michała Fity nie może mówić, że nie był poinformowany o temacie. 

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk 
poinformował, że skonsultował to z szefami klubów, a to jest zasadnicza różnica.

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk przekazał, że otrzymał informację od 
przewodniczącego, że radna Anna Szukalska na grupie Facebookowej nie zgłosiła do tych osób 
uwag. Nie rozmawiał zaś osobiście z radną Anną Szukalską. Wskazał, że chciał tylko pomóc 
radzie wskazać tych kandydatów, tak by odbyło się to sprawnie i by uniknąć niekomfortowych 
sytuacji. Dodał, że poprzednia rada muzeum też wskazała osoby, zaproponowano radną 
Ludmiłę Nowacką. Rada Miasta będzie więc miała swojego przedstawiciela w radzie muzeum.  

 Przew. RM Marian Czerner podziękował za wsparcie w tym temacie, niemniej uznał, że nie 
oznacza to ubezwłasnowolnienia rady w podjęciu decyzji.

 Radny Piotr Klima cytują regulamin rady muzeum wskazał, że rada miasta powołuje i odwołuje
członków rady muzeum. Rada jest więc władna zdecydować co do wszystkich 8 
desygnowanych osób. Można nawet zmienić całą tą listę.   

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że nie ma potrzeby zmieniać osób zgłoszonych przez 
wskazane w regulaminie inne gremia, bo jedynie przedstawicieli rady miasta jest nadmiar. 
Dodał, że ważne jest, aby informacje z rady muzeum mogły szybko docierać do rady miasta 
przez tego przedstawiciela. 

 Radna Anna Szukalska (Ad Vocem) przekazała, że nie ma żadnej grupy Facebookowej, więc 
nie wie skąd zastępca prezydenta takie informacje przedstawia.

 Radna Anna Ronin wskazała, że projekt tej uchwały nie powstał dzisiaj, ale był znany od 
jakiegoś czasu. Dodała, że pierwsze słyszy, że radny Piotr Klima zgłasza swój akces, tym 
bardziej że wie jakie są procedury, bo był w radzie muzeum. Dalej wskazała, że być może 
należałoby się zastanowić, dlaczego osoby z rady muzeum nie desygnowały radnego Piotra 
Klimy. Dlatego też proponuje dalsze procedowanie przedłożonego projektu uchwały.  

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że czytając literalnie projekt, przedstawicielami 
desygnowanymi przez radę muzeum są pan dr Zbigniew Ciszek i dr Ludmiła Nowacka. Zapytał 
też radną Annę Ronin czy chce prze to powiedzieć, że rada nie może nic w tej uchwale zmienić.

 Radna Anna Ronin wskazała, że rada proceduje przygotowany projekt. Dodała, że wcześniej 
odbyły się spotkania i zostali zgłoszeni przedstawiciele. Dzisiaj zaś dopiero nastąpiło  
zgłoszenie radnego Piotra Klimy. 

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że nie oznacza to, że nie można dyskutować na temat 
kandydatów. 

 Radna Anna Ronin uznała, że można oczywiście dyskutować, ale na temat kandydatów ujętych 
w projekcie uchwały. Inaczej po co było by przygotowywać projekty uchwał.   

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że projekt uchwały był opiniowany tylko przez komisje 
oświaty, nie był dyskutowany na komisji gospodarki czy budżetu. 

 Radna Anna Ronin uznała, że jeżeli ktoś chciałby zasiadać w tej radzie to powinien zgłosić 
swój akces. Dodała, że chodzi o kwestie formalne. Lepiej więc zdjąć tą uchwałę z porządku niż 
dalej dyskutować. 

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że rada może dzisiaj podjąć decyzję, kto będzie jej 
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przedstawicielem w tym gremium. 
 Radny Piotr Klima przekazał, że gdy zgłaszał swój akces na spotkaniu rady muzeum to nie było

negacji. 
 Przew. RM Marian Czerner uznał, że rada ma możliwość przegłosowania swoich 

przedstawicieli. Dodał, że jest 3 kandydatów i każdy z nich będzie oddzielnie głosowany, 
wybrani zostaną dwoje z największą ilością głosów za.  

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy uznał, że nic się nie stanie, jeżeli to będzie procedowane za 
miesiąc. Dodał, że mając na uwadze, że radę czeka jeszcze uchwalenie budżetu miasta na 2022 
rok, jest skłonny wycofać tą uchwałę z porządku obrad. W ciągu tego miesiąca będzie można 
skład ten uzgodnić i przyjąć na kolejnej sesji.   

 Przew. RM Marian Czerner zapytał radców prawnych czy samo wycofanie uchwały przez 
prezydenta wystarczy, czy trzeba to przegłosować   

 Radca Prawny Marek Harz przekazał, że wniosek ten należy przegłosować, bo mamy do 
czynienie ze zmianą porządku obrad. 

 Radny Jarosław Łęski złożył formalny wniosek o wycofanie tej uchwały z porządku obrad. 
 Przew. RM Marian Czerner zarządził głosowanie wniosku formalnego.

Głosowano wniosek w sprawie:
wycofania z porządku obrad projektu Uchwały w sprawie powołania Rady Muzeum w 
Raciborzu na lata 2022-2025. 
Wyniki głosowania
ZA: 21, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (21)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima,
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, 
Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk
PRZECIW (1)
Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Henryk Mainusz

Rada przyjmując wniosek wycofała przedmiotową uchwałę z porządku obrad.

8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej, położonej w
Raciborzu przy ul. Starowiejskiej 50.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały. 

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że Komisja RGBiF pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica wskazał, że tereny pod budownictwo są sprzedawane, a lepiej byłoby, 
gdyby miasto budowało mieszkania. Uznał, że TBS-owi mogłoby się to udać.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy wskazał, że wielkość tej działki nie jest za duża. Dodał, że 
tam nie da się wybudować bloku mieszkalnego, więc ani MZB ani TBS nie jest tą działką 
zainteresowane.  

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości zabudowanej, 
położonej w Raciborzu przy ul. Starowiejskiej 50. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
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Wyniki imienne:
ZA (16)
Irena Białuska, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt 
Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, 
Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, 
Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (2)
Marian Czerner, Marcin Fica
WSTRZYMUJĘ SIĘ (5)
Piotr Klima, Dawid Łomnicki, Justyna Poznakowska, Anna Szukalska, Michał Szukalski

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/546/2021 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości zabudowanej, położonej w Raciborzu przy ul. Starowiejskiej 50. 

9. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/291/2016 Rady Miasta Racibórz z dnia 28 
września 2016 r. w sprawie organizacji wspólnej obsługi przez Zespół Obsługi Placówek 
Oświatowych w Raciborzu z późniejszymi zmianami.

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/291/2016 Rady Miasta Racibórz z dnia 
28 września 2016 r. w sprawie organizacji wspólnej obsługi przez Zespół Obsługi Placówek 
Oświatowych w Raciborzu z późniejszymi zmianami. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (22)
Irena Białuska, Marian Czerner, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Marcin Fica

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/547/2021 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/291/2016 Rady
Miasta Racibórz z dnia 28 września 2016 r. w sprawie organizacji wspólnej obsługi przez Zespół 
Obsługi Placówek Oświatowych w Raciborzu z późniejszymi zmianami. 

10. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/292/2016 Rady Miasta Racibórz z dnia 28 
września 2016 r. w sprawie statutu Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych w Raciborzu z 
późniejszymi zmianami.

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/292/2016 Rady Miasta Racibórz z dnia 
28 września 2016 r. w sprawie statutu Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych w Raciborzu z 
późniejszymi zmianami. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
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Wyniki imienne:
ZA (22)
Irena Białuska, Marian Czerner, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (1)
Marcin Fica

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/548/2021 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXI/292/2016 Rady
Miasta Racibórz z dnia 28 września 2016 r. w sprawie statutu Zespołu Obsługi Placówek 
Oświatowych w Raciborzu z późniejszymi zmianami. 

11. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XI/179/2019 Rady Miasta Racibórz z dnia 30 
października 2019 r. w sprawie nadania Statutu Młodzieżowej Rady Miasta Racibórz.

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XI/179/2019 Rady Miasta Racibórz z dnia 
30 października 2019 r. w sprawie nadania Statutu Młodzieżowej Rady Miasta Racibórz (po 
konsultacjach). 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima,
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, 
Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/549/2021 w sprawie zmiany Uchwały Nr XI/179/2019 Rady 
Miasta Racibórz z dnia 30 października 2019 r. w sprawie nadania Statutu Młodzieżowej Rady 
Miasta Racibórz.

12. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała pozytywnie 
projekt przedmiotowej uchwały.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie zarówno projekt
jak i autopoprawkę przedmiotowej uchwały.

 Radny Henryk Mainusz zapytał o sprawę umorzenia podatku od nieruchomości dla 
raciborskiego szpitala.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że na terenie miasta są podmioty, które zabiegają o
to by w znaczący sposób uszczuplić swoje zobowiązania wynikające z podatku od 
nieruchomości. Niemniej z uwagi, że nie do końca  wiadomo jak będzie wyglądał roku przyszły
zdecydował, aby nie narażać finansów miasta. Uznał, że do tematu będzie można wrócić w roku
przyszłym. 

 Radny Henryk Mainusz wskazał, że w roku przyszłym nie będzie można dwa razy podarować 
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podatku, a tylko raz. Dodał, że zwyczajowo szpital środki te inwestował w prace około 
szpitalne. Na dzień dzisiejszy realizowany jest tam remont parkingu. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy wskazał, że umorzenie podatku jest prerogatywą prezydenta, 
aczkolwiek musi wystąpić jakaś przesłanka do takiego umorzenia. Trudno umarzać coś 
podmiotowi, który miał wielomilionowe zyski. Dodał, że w momencie, gdy wyniki szpitala 
były ujemne to zawsze takiego umorzenie udzielał. Dalej wskazał, że powiat ma swoje zadania, 
m.in. szpital, a gmina ma swoje zadania. Uznał, że nic się nie stanie, jeżeli taka pomoc zostanie 
udzielona parę miesięcy później, jak już będzie wiadomo, jak zamknął się ten rok i jak wygląda 
sytuacja w roku następnym.    

 Radny Henryk Mainusz zapytał, ile środków programu na fotowoltaikę zostanie na rok 
przyszły.

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska Gralak wskazała, że w autopoprawce do zmiany 
tegorocznego budżetu jak i w autopoprawce do budżetu na 2022 rok zapisano kwotę 1.243.671 
zł, która będzie do dyspozycji od początku nowego roku. 

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na brak zgłoszeń do dalszej dyskusji zarządził głosowania 
najpierw autopoprawki, a później całej uchwały.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia autopoprawki do projektu Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok. 
Wyniki głosowania
ZA: 23, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (23)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima,
Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, 
Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda

Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2021 rok z uwzględnieniem 
autopoprawki. 
Wyniki głosowania
ZA: 22, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (22)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Dawid Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna 
Ronin, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna 
Wacławczyk, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Piotr Klima

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/550/2021 w sprawie w sprawie zmiany budżetu miasta na 
2021 rok.

13. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
Wyniki głosowania

19



ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (21)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Leon Fiołka, Justyna Henek-Wypior, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Dawid 
Łomnicki, Henryk Mainusz, Ludmiła Nowacka, Justyna Poznakowska, Anna Ronin, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Anna Wacławczyk, 
Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Piotr Klima
NIEOBECNI (1)
Magdalena Kusy

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/551/2021 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej. 

 Przew. RM Marian Czerner zarządził 30 minutową przerwę. Przerwa od godz. 19:37 do godz. 
20:10.

 Po przerwie radny Piotr Klima wracając do tematu strategii miasta zapytał, ile firma na tym 
zarobiła albo straciła oraz na ile była ustalona umowa.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że ile firma zarobiła tego nie wie, ale wiadomo, że
rada w budżecie miasta zabezpieczyła 100.000 zł na strategię i 38.000 zł na program wsparcia 
przedsiębiorczości. Dodał, że umowa przewidywała ostateczną fakturę po zatwierdzeniu 
strategii i programu. Niemniej wartość umowy nie wykracza poza kwoty wpisane w budżecie.   

14. Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2022 r.:

1) odczytanie opinii Komisji Rady Miasta i wniosków radnych,

 Przew. RM Marian Czerner  przekazał, że do przedłożonego wcześniej radnym projektu 
Uchwały Budżetowej na 2022 r., prezydent miasta przedłożył jeszcze dwie autopoprawki. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała pozytywnie sam
projekt przedmiotowej uchwały.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP zaopiniowała pozytywnie sam 
projekt przedmiotowej uchwały.

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że Komisja RGBiF po dyskusji zaopiniowała pozytywnie 
projekt  przedmiotowej uchwały wraz z 1 autopoprawką.

2) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach,

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska-Gralak przedstawiła treść wszystkich trzech opinii 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach. Pierwszą z pozytywną opinią o przedłożonym
przez Prezydenta Miasta Racibórz projekcie uchwały budżetowej na 2022 rok wraz z 
uzasadnieniem, drugą z pozytywną opinią o możliwości sfinansowania deficytu przyjętego w 
projekcie uchwały budżetowej na 2022 rok Miasta Racibórz i trzecią z pozytywną opinią o 
przedłożonym przez Prezydenta Miasta Racibórz projekcie uchwały w sprawie wieloletniej 
prognozy finansowej Miasta Racibórz. Dodatkowo przedstawiła radnym treść pisma Prezydenta
Miasta skierowanego do RIO i Rady Miasta w zakresie wyboru średniej niezbędnej do 
wyliczenia tzw. indywidualnego wskaźnika zadłużenia.

3) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie,

 Radny Piotr Klima poruszył kwestie tymczasowego lodowiska na Rynku i poprosił, aby zbadać 
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jeszcze raz  kwestie lodowiska na OSiR, które jego zdaniem da się wyremontować. Dalej uznał,
że należy odejść od budowy nowego lodowiska, a lodowisko czasowe można tam właśnie 
uruchomić, albo na części Pl. Długosza.    

 Radny Marcin Fica przekazał, że przerażają go kwoty na niektórych zadaniach, m.in. na zadaniu
dotyczącym remontu drogi dojazdowej dla terenu przy ul. Długiej od  nr 7 do 29. Zapytał też 
czy zostanie tam wykorzystana kostka granitowa z  ul. Zamkowej. Wskazał, że łącznie ze 
skwerem i parkingiem jest to kwota 700.000 zł. Zapytał, dlaczego tak drogo.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że nie zgadza się z tezą radnego 
Marcina Ficy, że jest to drogo. Wyjaśnił, że to nie dotyczy samego podwórka, ale z jednej 
strony skweru, a dodatkowo i drogi. Dalej wskazał na szybko rosnące ceny w branży 
budowlanej. Dodał, że gdy po przetargu zostaną jakieś niewykorzystane środki to będą 
przeznaczone na inne zadania drogowe. W kwestii kostki granitowej to przekazał, że na dzień 
dzisiejszy urząd nie dysponuje jeszcze dokumentacją projektową, ani opinią konserwatorską. 
Założono więc wariant najmniej korzystny. 

 Radny Marcin Fica zapytał czy przy realizacji kładki nad Odrą będzie można sięgnąć po jakieś 
środki zewnętrzne i ile będzie trzeba wyciąć tam drzew.  

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że są dwie szacunkowe ceny 
wykonania tego zadania. Faktycznie te ceny pochodzą jeszcze sprzed czasu podwyżek i na 
dzisiaj  trudno to oszacować. Pokaże to dopiero kosztorys inwestorski, sporządzony po 
wykonaniu konkretnego projektu. Dodał, że w kwestii wycinki drzew nie jest wstanie dzisiaj się
wypowiedzieć.  

 Radny Marcin Fica poruszył sprawę niewykorzystania środków pomocowych na remont placu 
zabaw i kuchni w SP4. 

 Przew. RM Marian Czerner zapytał, czy jest szansa, aby radnym przybliżyć te dwie koncepcje 
dotyczące kładki nad Odrą. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że obie koncepcje są dostępne w 
wydziale. Odpowiadając na pytanie radnego Marcina Ficy przekazał, że w roku 2020 i 2021 
pozyskano 3,3 mln zł. na inwestycje remonty infrastruktury szkolnej oraz 3,6 mln zł. na 
doposażenie placów zabaw. Dodał, że jak tylko będzie to możliwe to urząd dalej będzie te 
środki pozyskiwać.   

 Radny Marcin Fica zapytał, czy jest już dostępny projekt tężni i jak zostanie rozwiązane tam 
parkowanie.   

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że kwota została oszacowana na 
podstawie koncepcji i zadanie jest wpisane do wieloletniej prognozy finansowej. Rozstrzygnięto
już przetarg na opracowanie dokumentacji projektowej. W kwestii miejsc parkingowych 
wskazał na parking przy ul. Warszawskiej oraz przy centrum handlowym. 

 Radny Marcin Fica zapytał, czy jest już gotowy projekt nowego lodowiska oraz kiedy przystąpi 
się do remontu ul. Babickiej. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że obecnie czeka się na możliwość 
składania wniosków w kolejnej edycji „Polskiego ładu”. W zakresie koncepcji nowego 
lodowiska prace są już na ukończeniu. Dodał, że rozwiązania te zostaną przedstawione przez 
prezydenta miasta w przyszłym miesiącu. Wskazał, że ta kompromisowa koncepcja 
diametralnie różni się od wcześniejszej koncepcji, stąd też inny termin realizacji.        

 Radny Mirosław Lenk (Ad Vocem) wskazał, że kompromis został osiągnięty, a kompromis daje
satysfakcję tylko w części. Nie można też mówić o hamowaniu inwestycji.

 Radny Leon Fiołka wskazał, że procedowanie na uchwałą budżetową wynika z podjętej w 2019 
r.  uchwały. Określono tam, że komisje rady formułują na piśmie swoje opinie wraz z 
wnioskami, a prezydent miasta po zapoznaniu się z nimi przygotowuje ewentualne 
autopoprawki. Po raz drugi jednak mamy zmiany, które są przedstawiane na sesji, co staje się 
powoli tradycją. 

 Radny Mirosław Lenk (Ad Vocem) przekazał, że na Komisji RGBiF owocnie dyskutowano. 
Protokół  komisji obejmuje szereg spraw przedłożonych radnym dzisiaj na przerwie w czasie 
sesji.
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 Radny Leon Fiołka wskazał, że na komisji budżetu dyskutowano o tych sprawach, ale żadne 
cyfry tam nie padły.     

 Radna Krystyna Klimaszewska przedstawiając wspólne stanowisko z radną Ludmiłą Nowacką, 
jako radne niezrzeszone przekazała, że cieszą nowe inwestycje jak lodowisko czy tężnia. Nadal 
pozostają jednak istotne kwestie jak Pl. Długosza i dworzec PKP.  Podnoszone są najniższe 
wynagrodzenia, niemniej wynagrodzenia pozostałej część kadry się spłaszczają. Kapitał ludzki 
zaś jest tak samo ważny jak inwestycje. W czasie pandemii ważnym zadanie powinno też być 
wsparcie lokalnej służby zdrowia, choć wiadomo, że nie jest to zadanie gminy. W związku z 
tym należy docierać do różnych struktur i środowisk by wzmocnić tę opiekę w mieście. Na 
pochwałę zasługują inwestycje w placówki oświatowe, proces ten jednak należy nadal 
kontynuować. Dalej wskazała na przyszłoroczne obchody 20-lecia PWSZ, przy czym w 
projekcie budżetu miasta ujęto tylko tradycyjną kwotę dotacji. Cieszy więc fakt, że dodatkowe 
środki znalazły się w autopoprawce. Dodała, że właściwe jest uchwalanie budżetu w grudniu, 
bo pozwala to na szybsze przetargi i konkursy ofert.     

 Radny Marcin Fica wskazał, że w budżecie na 2022 r. wpisano tylko jeden budynek do 
termomodernizacji, a w bieżącym roku zrealizowano 4. Zapytał więc czy jest szansa na 
uzyskanie większych środków z subregionu.  

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że w połowie roku środki programu dla 
subregionu powinny być dostępne. W chwili obecnej trwają negocjacje związane z jego 
wprowadzeniem. Dodał, że w subregionie priorytetem właśnie są działania związane z 
termomodernizacją budynków.   

 Radny Mirosław Lenk zgłosił formalnie poprawki radnych do budżetu miasta na 2022 r. - zał. 
Nr 2 do protokołu. Uznał, że wypracowano w tym względzie kompromis, bo pomysłów do 
realizacji było dużo więcej. W większości są to niewielkie zadania i wynikają z kontaktów z 
mieszkańcami. Następnie przedstawił szczegółowo zwiększenia wydatków w dziale 600, 700, 
750, 754, 801, 900 i 926. W zakresie zmniejszeń wydatków zadania dotyczą działów 750, 758 i 
900. Dodatkowo w dziale 900 wnioskuje się o zmianę nazwy zadania 22-027. Łącznie 
zwiększenia to kwota 3.951.000 zł., zmniejszenia 951.000 zł., a różnica w kwocie 3.000.000 zł 
będzie miała odzwierciedlenie w zwiększeniu planu dochodów w dziale 700 i dodaniu zadania 
00-011 Sprzedaż żwirowni na Ostrogu.  

 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak zwróciła uwagę, że zadanie związane z zakupem 
gruntu przy ul. Ogrodowej powinno być umiejscowione raczej w dziale 700, a nie w dziale 750.

 Radny Mirosław Lenk (Ad Vocem) podziękował za tę uwagę i przekazał, że w tym zakresie 
wniosek ten zostanie poprawiony. 

 Radna Magdalena Kusy przekazała, że nie widzi tu zadań, które budziłyby jej sprzeciw. Trudno 
jednak jest zrozumieć zakup gruntu przy ul. Ogrodowej. Co więcej wnioskuje o to grupa 
radnych, która sama ten teren sprzedała. Dobrze też jest przypomnieć radnym, kiedy ten teren 
sprzedano i za jaką kwotę. Zapytała też czy wnioskodawcy kontaktowali się z właścicielem, czy
z jego strony jest w ogóle wola sprzedaży tego terenu i kolejne pytanie, skąd ta kwota 2 mln zł.

 Zastępca Prezydenta Miasta Dominik Konieczny przekazał, że sprzedaż nastąpiła w 2007 r. za 
niecałe 1.200.000 zł. Po sprzedaży nowy właściciel wystąpił z wnioskiem o zmianę planu 
zagospodarowania przestrzennego, ale wniosku nie uwzględniono. Teren więc przez 15 lat nie 
został zagospodarowany.

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że pamięta, że wówczas była to przyzwoita kwota, podobnie 
też pamięta, że nowy właściciel od razu wystąpił z wnioskiem o zmianę w planie 
zagospodarowania przestrzennego, tak aby móc tam zbudować jakiś dyskont. Teren ten 
rzeczywiście stoi i budzi najróżniejsze spory, więc wymaga rozwiązania. Wskazał, że jest to 
jeden z lepiej zlokalizowanych terenów i gmina powinna to rozważyć. Dodał, że 
zaproponowana kwota powinna pozwolić na to, aby prezydent miasta przeprowadził rozmowy z
właścicielem, bo jest to domena prezydenta, a nie rady. Podkreślił, że pod petycją o nabycie 
tego terenu podpisało się tysiąc osób. Uznał, że będzie to rodzaj kompromisu, zwłaszcza że nie 
ma w mieście terenów na tego typu działalność.  

 Radna Magdalena Kusy zapytała o funkcje dla tego terenu.
 Radny Mirosław Lenk przekazał, że funkcja jest zapisana w planie zagospodarowania 
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przestrzennego.
 Radna Magdalena Kusy stwierdziła, że nie będzie to więc park.
 Radna Anna Szukalska przekazała, że sytuacja z ul. Nowomiejską jest nieporównywalna.     
 Radna Anna Wacławczyk zapytała czy radnemu Marcinowi Ficy udało się zweryfikować te 

tysiąc podpisów, bo były zarzutu o to, że są tam podpisy mieszkańców spoza Raciborza. 
 Radny Marcin Fica przekazał, że przeglądając te listy takie podpisy tam znalazł. Niemniej było 

to tylko parę osób. 
 Radna Anna Ronin (Ad Vocem) wskazała, że wychodzi na to, że teraz będzie trzeba dopłacić 

ok. 800.000 zł za teren, który jest w strefie ingerencji konserwatorskiej i obserwacji 
archeologicznej, i w którym jest zbiornik wód podziemnych. Zapytała więc po co kupować ten 
teren i co ma tam być robione. Dodała także, że czynnikiem blokującym inwestorów jest 
wskaźnik intensywności zabudowy. Wymagana więc będzie zmiana planu, na co wcześniej nie 
chciano się zgodzić. Odnosząc się do petycji wskazała, że została ona odrzucona więc 
nieporozumieniem będzie zgoda na zakup tego terenu. Dodała, że plan zagospodarowania 
przestrzennego nie przewiduje tam parku. Ponownie więc zapytała w jakim celu teren ten ma 
być zakupiony.   

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że odpowiedź na to pytanie już padła.  
 Radny Mirosław Lenk (Ad Vocem) przekazał, że plan dla tego terenu jest jasny. Dodał, że nie 

wstydzi się też zmieniać zdania po wielu latach. Dalej wskazał, że takich niepracujących 
terenów w mieście jest więcej. 

 Radna Anna Ronin zapytała, dlaczego teraz mając większość w radzie chce się przeforsować 
takie absurdalne pomysły. Tym bardziej, że teraz będzie trzeba dopłacić. 

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że po 15 latach zarzut o cenę działki jest chybiony.  
 Radny Piotr Klima przekazał, że prezydenci chcą wyrwać Nowomiejską, a tu jest okazja kupić 

teren o wiele lepszy niż na ul. Nowomiejskiej. Następnie po raz kolejny wskazał na potrzebę 
rozbudowy oddziału zakaźnego szpitala. Uznał więc, że w tym budżecie powinny znaleźć się na
to środki, tak aby zmobilizować inne gminy powiatu. Dodał, że jest zbulwersowany tym, że 
prezydent w czasie sesji spotyka się z dwojgiem polityków, nie zapraszając ich na sesje. Dalej 
zapytał co samorząd robi w kwestii promocji, a zwłaszcza zwiększenia ilości szczepień czy 
noszenia maseczek.      

 Radny Michał Szukalski (Ad Vocem) przekazał, że dziwi go zdziwienie radnej Anny Ronin, bo 
tego zdziwienia nie było, gdy prezydent miasta oddawał dotację do Placu Długosza i to, że nie 
bulwersuje radnej brak informacji co tam powstanie. 

 Radny Marcin Fica zapytał prezydenta miasta, dlaczego nie skorzystano z prawa pierwokupu 
terenu przy ul. Opawskiej. Uznał, że tam miasto mogło wybudować budynek i byłyby 
mieszkania. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy zwrócił uwagę, że jest coś takiego jak porządek obrad. W 
żadnym punkcie nie ma ujętych kwestii zdrowotnych, w związku z tym uznał, że nie ma 
potrzeby fatygować parlamentarzystów przy kwestiach budżetowych. Poprosił, aby 
przewodniczący pilnował dyskusji i porządku obrad. 

 Przew. RM Marian Czerner wskazał, że kwestie poruszone przez radnego Piotra Klimy 
dotyczyły działań promocyjnych w zakresie promocji ochrony zdrowia. Uznał, że zdrowie 
mieszkańców może być śmiało przedmiotem budżetu miasta.         

 Radna Zuzanna Tomaszewska uznała, że radni zaproponowali wiele cennych inicjatyw, m.in. 
budowa placu zabaw na Bosaczu. Uznała jednak, że wpisanie tam też zakupu terenu na ul. 
Ogrodowej jest swoistą próbą, bo wiadomo, że ta nieruchomość jest trudna. Przyznała, że w 
tym zakupie nie widać sensu, szczególnie gdy nie ma na to głębszego pomysłu. Dalej wskazała, 
że ten punkt w petycji wcześniej został odrzucony. Uznała więc, że nie jest to dobry pomysł i 
ten punkt będzie ją wstrzymywał w poparciu tych wniosków.  

 Radny Piotr Klima (Ad Vocem) poprosił, aby prezydent miasta przestał radnym zwracać uwagi.
 Przew. RM Marian Czerner poprosił radnego Piotra Klimę, aby opanował emocje. 
 Radny Mirosław Lenk wskazał, że kupuje się zawsze po operacie, wcześniej więc robi się 

wycenę. Pamięta też swoje wątpliwości z kupnem terenu po byłej cukrowni. Teren później 
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został sprzedany różnym podmiotom pod działalność.   
 Radny Marcin Fica zapytał czego konkretnie dotyczy wydatek na „paszport turystyczny”.
 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk wyjaśnił, że jest to wniosek złożony w imieniu

PTTK i paszport to rodzaj książeczki wydawanej turystom celem zbierania pieczątek lub zdjęć 
najważniejszych zabytków w mieście. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy odnosząc się do propozycji zmian w budżecie przekazał, że 
zakup nieruchomości, którą jakiś czas temu miasto sprzedało i której od tego czasu nie udało się
zagospodarować, a potencjalni inwestorzy wycofują się, zaczyna budzi wątpliwości. Dalej 
przekazał, że będzie starał się wykonać ten budżet, nie ukrywa też, że będzie starał się dociec, 
dlaczego tego terenu nie udało się zainwestować. 

 Zastępca Prezydenta Miasta Dawid Wacławczyk odnosząc się do wniosku o zmniejszenie 
środków w dziale 750 na szlak ikonograficzny przypomniał, że rada miasta w tym roku 
przeznaczyła na ten cel 90.000 zł. W związku z tym zawiązano długoterminową umowę z 
Akademią Sztuk Pięknych i pierwszą realizacją ma być ten chodnik z odlewami w brązie. W 
tym roku mają być zrealizowane miniatury gipsowe, a na przyszły rok przesunięto pozostałe 
55.000 zł. Poprosił więc aby tą zmianę jeszcze przemyśleć. Następnie w kwestii punktu 
widokowego przekazał, że ten temat żyje od wielu lat. Z uwagi na brak planów kościoła zlecono
potrzeba ekspertyzy pożarowej i wstępnej koncepcji. W związku z tym poprosił, aby nad tą 
zmianą też się zastanowić.         

 Radny Piotr Klima (Ad Vocem) przekazał, że radni tego nawet nie widzieli i jego zdaniem taki  
chodnik nie jest potrzebny. Odnosząc się do punktu widokowego uznał, że widok dachów 
polskich miast to nic miłego. Miasto powinno popatrzeć bardziej na swoich mieszkańców niż na
turystów.    

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na brak dalszych chętnych do dyskusji zarządził 
głosowania wniosku radnych i dwóch autopoprawek prezydenta miasta.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia przedłożonego wniosku grupy radnych zgłoszonego przez radnego Mirosława Lenka 
do Uchwały Budżetowej na 2022 rok. 
Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4
Wyniki imienne:
ZA (14)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł 
Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (1)
Anna Wacławczyk
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Zuzanna Tomaszewska
NIEOBECNI (4)
Leon Fiołka, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin

Głosowano w sprawie:
przyjęcia pierwszej autopoprawki Prezydenta Miasta do projektu Uchwały Budżetowej Miasta 
Racibórz na 2022 rok. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (18)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (5)
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Leon Fiołka, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Anna Wacławczyk

Głosowano w sprawie:
przyjęcia drugiej autopoprawki do projektu Uchwały Budżetowej Miasta Racibórz na 2022 rok. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5

Wyniki imienne:
ZA (18)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (5)
Leon Fiołka, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Anna Wacławczyk

4) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.

 Przew. RM Marian Czerner zarządził głosowanie Uchwały Budżetowej Miasta Racibórz na rok 
2022 z uwzględnieniem przyjętego wniosku radnych oraz 1 i 2 autopoprawki prezydenta miasta.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały Budżetowej Miasta Racibórz na 2022 rok z uwzględnieniem 1 i 2 
autopoprawki oraz wniosku grupy radnych. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (17)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk 
Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jarosław Łęski
NIEOBECNI (5)
Leon Fiołka, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Anna Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/552/2021 Uchwała Budżetowa Miasta Racibórz na 2022 rok.

15. Uchwała w sprawie wieloletniej prognozy finansowej.

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała pozytywnie 
projekt przedmiotowej uchwały.

 Radny Michał Szukalski przekazał, że Komisja GMOŚiBP zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Mirosław Lenk przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z autopoprawką.

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej z uwzględnieniem 1 
autopoprawki oraz zmianami wynikającymi z przegłosowania Uchwały Budżetowej na 2022 
rok z uwzględnieniem autopoprawek i wniosku radnych. 
Wyniki głosowania
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ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5
Wyniki imienne:
ZA (18)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Krystyna 
Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław 
Łęski, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał 
Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (5)
Leon Fiołka, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Anna Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/553/2021 w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

16. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr I/8/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 
listopada 2018 r. w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady Miasta Racibórz.

 Przew. RM Marian Czerner przekazał, że zmiany w składach komisji wynikają z objęcia 
wolnego mandatu przez radną Irenę Białuską, która zgłosiła akces pracy w komisji oświaty i 
komisji budżetu. Następnie z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie.
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr I/8/2018 Rady Miasta Racibórz z dnia 21 
listopada 2018 r. w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady Miasta Racibórz. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8
Wyniki imienne:
ZA (15)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Zygmunt 
Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Justyna 
Poznakowska, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz 
Wyglenda
NIEOBECNI (8)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Mirosław Lenk, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, 
Anna Ronin, Paweł Rycka, Anna Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/554/2021 w sprawie zmiany Uchwały Nr I/8/2018 Rady 
Miasta Racibórz z dnia 21 listopada 2018 r. w sprawie ustalenia składów osobowych komisji Rady 
Miasta Racibórz.  

17. Uchwała w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia (10 punktów).

 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji analizowała 
przedmiotowe petycje i wszystkie one w opinii biura radców prawnych posiadały braki 
formalne, w związku z powyższym komisja jednomyślnie rekomenduje radzie pozostawienie 
ich bez rozpatrzenia.

 Radny Henryk Mainusz wskazał, że radni stosunkowo późno otrzymali te projekty uchwał, a 
komisje zakończyła pracę dużo wcześniej.

 Radna Zuzanna Tomaszewska wyjaśniła, że w pierwszym terminie był problem z kworum więc 
został wyznaczony kolejny termin posiedzenia. Dodała, że zazwyczaj tego typu uchwał nie 
opiniują inne komisje i trafiają one dopiero na sesję. Dalej wskazała, że wymagało to też  
przygotowania czterech odrębnych uzasadnień.  

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia (10 punktów). 
Wyniki głosowania
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ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6
Wyniki imienne:
ZA (10)
Irena Białuska, Marcin Fica, Piotr Klima, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, 
Henryk Mainusz, Paweł Rycka, Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (1)
Michał Kuliga
WSTRZYMUJĘ SIĘ (6)
Marian Czerner, Justyna Henek-Wypior, Mirosław Lenk, Justyna Poznakowska, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski
NIEOBECNI (6)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Anna 
Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/555/2021 w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia.

18. Uchwała w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia (3 dodatkowe punkty).

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia (3 dodatkowe punkty).
Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 9, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6
Wyniki imienne:
ZA (8)
Marcin Fica, Piotr Klima, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Jarosław Łęski, Henryk 
Mainusz, Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (9)
Irena Białuska, Marian Czerner, Justyna Henek-Wypior, Michał Kuliga, Mirosław Lenk, 
Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski
NIEOBECNI (6)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Anna 
Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/556/2021 w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia.

19. Uchwała w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia (referendum).

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia (referendum). 
Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6
Wyniki imienne:
ZA (9)
Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Zygmunt Kobylak, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, 
Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
PRZECIW (1)
Piotr Klima
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7)
Irena Białuska, Marian Czerner, Michał Kuliga, Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna 
Szukalska, Michał Szukalski
NIEOBECNI (6)
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Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Anna 
Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/557/2021 w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia.

20. Uchwała w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia (Spektrum).

 Radny Jarosław Łęski wyraził uznanie dla wkładu jaki wnosi Fundacja Nowe Spektrum w sferę 
walki o jawność działań władzy publicznej i dostęp do informacji publicznej oraz wkład jaki 
wnosi w obronę konstytucyjnie przyznanych praw i wolności. 

 Radna  Zuzanna Tomaszewska wskazała, że zadecydowały braki formalne i nie była to zła wola
komisji.   

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Uchwały w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia (Spektrum). 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6
Wyniki imienne:
ZA (15)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Zygmunt Kobylak, 
Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Henryk Mainusz, Justyna Poznakowska, 
Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Piotr Klima, Jarosław Łęski
NIEOBECNI (6)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Anna 
Wacławczyk

Rada podjęła Uchwałę Nr XXXVIII/558/2021 w sprawie pozostawienia petycji bez rozpatrzenia.

21. Zmiana Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2021 r.

 Radna Anna Szukalska przekazała, że zmiana w planie pracy komisji polega na wykreśleniu 
jednej z kontroli, której komisji nie zdąży wykonać w tym roku. 

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji zarządził głosowanie. 
Głosowano w sprawie:
przyjęcia zmiany Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2021 r.
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6
Wyniki imienne:
ZA (17)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Zygmunt 
Kobylak, Michał Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, 
Justyna Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna 
Tomaszewska, Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (6)
Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka, Anna Ronin, Anna 
Wacławczyk

Rada przyjęła zmianę Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na 2021 rok.

22. Plan Pracy Rady Miasta Racibórz na 2022 rok.

 Radna Anna Szukalska zaproponowała, aby rada miasta zajęła się jeszcze dwoma tematami, w 
maju, tak jak to było w tym roku można dopisać - Sprawozdanie z działalności spółek 
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miejskich. Natomiast na marzec zaproponowała przedstawienie wyników audytu spółki Unia 
Racibórz.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że wydaje się to być rozsądny termin na 
przedstawienie wyników audytu.   

 Radny Michał Kuliga zaproponował by w styczniu porozmawiać na temat walki ze smogiem. 
 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że luty były korzystniejszym terminem. 
 Radny Piotr Klima zaproponował następujące tematy: 

1) w styczniu – Rola i odpowiedzialność samorządu lokalnego w zakresie ochrony zdrowia 
mieszkańców,

2) w  lutym – Potrzeba i możliwości współpracy pomiędzy władzą wykonawczą, a 
uchwałodawczą, w tym współpraca z gminami i radnymi powiatu raciborskiego,

3) w styczniu – Stanowisko samorządu lokalnego wobec sytuacji społeczno–politycznej w 
kraju.   

 Przew. RM Marian Czerner wskazał, że ostatni temat jest bardzo szeroki. Trudno też będzie się 
do niego przygotować. 

 Radny Piotr Klima uznał, że na marzec lub kwiecień z pomocą ośrodków akademickich będzie 
to możliwe.

 Przew. RM Marian Czerner zapytał prezydenta miasta czy jest szansa, aby w styczniu 
przedyskutować temat zdrowia publicznego i zaprosić np. wojewodę odnośnie szpitala.  

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że jest oczywiście możliwość zaproszenia 
wojewody, nie mniej nie sposób przewidzieć jego obecności, bardziej należy się spodziewać 
połączenia on-line.  

 Przew. RM Marian Czerner zaproponował, aby w styczniu rada zajęła się ponownie tematem 
parku kulturowego.

 Radny Mirosław Lenk uznał, że prezydent miasta odpowiadając przedsiębiorcom może 
uzgodnić termin na przygotowanie ich propozycji i wówczas tematem można zająć się w 
styczniu.

 Przew. RM Marian Czerner wracając do 2 i 3 tematu zaproponowanego przez radnego Piotra 
Klimy uznał, że lepiej będzie, aby te tematy doprecyzować i wprowadzić je później. Uznał, że 
dyskusja ta powinna zakończyć się konkretami.

 Kierownik Biura Rady Miasta Leszek Jureczko przedstawił zgłoszone i uzgodnione dodatkowe 
tematy:
1) w styczniu:

- Rola i odpowiedzialność samorządu lokalnego w zakresie ochrony zdrowia mieszkańców.
- Park Kulturowy Serce Starego Raciborza. 

2) w lutym: 
- Informacja o działaniach w zakresie ograniczenia niskiej emisji.

3) w marcu:
- Przedstawienie wyników audytu spółki Unia Racibórz.

4) w maju:
- Sprawozdanie z działalności spółek miejskich. 

 Przew. RM Marian Czerner zarządził głosowanie.    
Głosowano w sprawie:
przyjęcia Planu Pracy Rady Miasta Racibórz na 2022 rok wraz z uzgodnionymi propozycjami 
radnych. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7
Wyniki imienne:
ZA (16)
Irena Białuska, Marian Czerner, Marcin Fica, Justyna Henek-Wypior, Piotr Klima, Michał 
Kuliga, Magdalena Kusy, Mirosław Lenk, Jarosław Łęski, Henryk Mainusz, Justyna 
Poznakowska, Paweł Rycka, Anna Szukalska, Michał Szukalski, Zuzanna Tomaszewska, 
Eugeniusz Wyglenda
NIEOBECNI (7)
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Leon Fiołka, Krystyna Klimaszewska, Zygmunt Kobylak, Dawid Łomnicki, Ludmiła Nowacka,
Anna Ronin, Anna Wacławczyk

Rada przyjęła Planu Pracy Rady Miasta Racibórz na 2022 rok.

23. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przedstawił bieżącą realizację uchwał Rady Miasta 
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta
obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią zał. Nr 3 do protokołu. Następnie 
przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami. Lista
omówionych wydarzeń stanowi zał. Nr 4 do protokołu. Na koniec odczytał pismo Starosty 
Raciborskiego Grzegorza Swobody z podziękowaniami za pomoc finansową udzieloną przez 
miasto z przeznaczeniem na wsparcie Domu Pomocy Społecznej przy Pl. Jagiełły. 

24. Wolne wnioski i informacje.

 Zastępca Przewodniczącego RM Michał Szukalski zaproponował, aby w dniu dzisiejszym 
ograniczyć się do pisemnych zapytań i wniosków.

 Radna Justyna Henek-Wypior odnosząc się do przedstawionej informacji przez prezydenta 
miasta zapytała na jaką kwotę opiewał ten czek dla przedszkola, bo jest to miły gest i zapewne 
prezydent będzie zapraszany wiele częściej. 

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że wiążę się to z otwarciem placówki po remoncie.
Czek opiewał na kwotę 5.000 zł. Dodał, że podobny gest został dokonany przy okazji otwarcia 
placu zabaw w placówce przy ul. Kochanowskiego. 

 Radna Justyna Henek-Wypior podziękowała za zaangażowanie i pracę naszej Straży Miejskiej, 
która połączyła siły z raciborska policja i wspólnie sprawdzają osoby na kwarantannie.           
Na koniec złożyła obecnym na sali życzenia świąteczne.   

 Radny Eugeniusz Wyglenda zapytał o przyczynę przedłużenia terminu składania ofert w 
konkursie na realizację zadań publicznych z zakresu kultury fizycznej i turystyki.

 Prezydent Miasta Dariusz Polowy przekazał, że urząd odbierał sygnały wskazujące, że przez 
kwarantannę i inne przypadki były kłopoty z zebraniem dokumentów. Mając więc świadomość, 
że nie wpłynie to na termin zakończenia, przychylono się do tych wniosków.  

 Radny Michał Kuliga przekazał, że cieszy się, że 72 mln zł trafią na raciborską obwodnicę. 
Podziękowania nalezą się też panu Staroście, który od początku do końca w tej sprawie działał. 
Zachęcił więc do współpracy miasta i powiatu dla dalszego rozwoju regionu. Na koniec złożył 
obecnym na sali życzenia świąteczne.

 Zastępca Przew. RM Michał Szukalski odczytał pismo otrzymane od pani senator Ewy Gawędy
z życzeniami świątecznymi. 

 Przew. RM Marian Czerner przedstawił ogólną refleksję, aby w przyszłości Zastępca 
Prezydenta Miasta Dominik Konieczny nie odsyłał radnych do dokumentów w urzędzie, ale 
przygotowywał odpowiedzi i traktował radnych poważnie. Na koniec złożył wszystkim 
obecnym na sali życzenie świąteczne.  

25. Zakończenie sesji.

 Przew. RM Marian Czerner z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamknął XXXVIII sesję 
Rady Miasta Racibórz, godz. 23:24.

                                                                                           Przewodniczący Rady
                                                                     Marian Czerner

Przygotował: Leszek Jureczko
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